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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 24. juli 2013
stillet følgende spørgsmål nr. 542 (Alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Per Clausen.

Spørgsmål 542:

”Ministeren bedes oplyse i hvor stort omfang dansk kvæg eksporteres til udlandet for at 
blive slagtet, og om dette også sker til lande, hvor der ikke er krav om bedøvelse før 
aflivning og til lande, hvor den såkaldte kasteboks anvendes.”

Svar:

Jeg henviser til min besvarelse af spørgsmål nr. 541 (Alm. del), hvoraf det fremgår, 
hvilke EU- lande som – Fødevarestyrelsen bekendt - ikke har forbud mod at slagte dyr
uden forudgående bedøvelse, og som tillader anvendelse af den såkaldte kasteboks. 
Fødevarestyrelsen oplyser supplerende følgende, som jeg henholder mig til:

”Fødevarestyrelsen har den 25. juli 2013 via Kommissionens TRACES-system 
udtrukket oplysninger om antallet af forsendelser af kvæg bestemt til slagtning, der i 
systemet er blevet registeret som udført fra Danmark over de seneste 18 måneder.

Der er registreret i alt 28 forsendelser af i alt 451 stk. kvæg.

Én forsendelse af 24 stk. kvæg er registreret som udført til Nederlandene.
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De øvrige 27 forsendelser af de i alt 427 stk. kvæg er registreret som udført til 
Tyskland.”

Karen Hækkerup

/Lene Carpentier


